
P R O T O K Ó Ł Nr XX/2008
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu,

w dniu 28 marca 2008r. w godz. od 1500– 17oo

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności
Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Wałek.
Powitał gości zaproszonych, radnych, sołtysów oraz mieszkańców Ogrodzieńca, po czym
stwierdził na podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania
prawomocnych uchwał.
Lista obecności radnych oraz gości zaproszonych załączona została do protokołu.

2. Przyjęcie porządku obrad.
Porządek obrad został przyjęty przez radnych jednomyślnie 13 głosami i przedstawiał się
następująco:

I.  część ogólna:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał pomiędzy

sesjami Rady.
II. część merytoryczna:
1. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2008 rok.
2. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz

szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz  niektóre  inne  składniki  wynagrodzenia,  a  także
wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego.

3. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania należności
pieniężnych Gminy Ogrodzieniec i jej jednostek organizacyjnych, do których nie stosuje
się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa oraz udzielania innych ulg w spłacaniu tych
należności oraz organów do tego uprawnionych

III. Interpelacje i zapytania radnych.
IV. Wnioski, zapytania i oświadczenia.
V. Zamknięcie obrad.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Protokół z sesji nr XIX z dnia 21 lutego 2008 r. został przyjęty przez radnych bez uwag,
jednomyślnie. Za jego przyjęciem głosowało 13 radnych.



Ad. 4
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał

pomiędzy sesjami Rady.

· Na ostatniej sesji podjęte były bardzo ważne uchwały dot. sieci szkół w gminie.
Kuratorium zwróciło się o uzupełnienie kilku sprawa i mamy na to czas 1 miesiąca.
Pojawiło się kilka nowych wątków związanych z funkcjonowaniem przedszkola.
Kuratorium wizytując szkołę w związku z opinią jaką miało wydać odnośnie samych szkół,
zwróciło też uwagę na warunki panujące w przedszkolu. Obecnie przedszkole mieści się
w Szkole Podstawowej w Ogrodzieńcu i zajmuje 4 pomieszczenia, jednak brak jest
samodzielnych węzłów sanitarnych. Kuratorium zwróciło uwagę, że muszą być odrębne
sanitariaty dla przedszkola i dla szkoły. Mamy dwadzieścia kilka dzieci dodatkowo
chętnych  do  przedszkola,   ale  ze  względu  na  brak  sal  nie  ma  w  Ogrodzieńcu  takiej
możliwości. Rozważaliśmy w Kuratorium jak zorganizować zajęcia i pojawiła się
propozycja aby w Podzamczu zorganizować Przedszkole. Rodzice byli chętni dowozić
dzieci nawet z Giebła i Kiełkowic. W dniu 12 marca było spotkanie z rodzicami w sprawie
rozszerzenia oraz poprawy warunków przedszkola. W Ogrodzieńcu Przedszkole może
pomieścić tylko 80 dzieci ale w Podzamczu w budynku szkoły byłoby możliwe
powiększenie przedszkola. Większość rodziców przekonało się do tego aby przedszkole
mieściło  się w  Podzamczu,   byliśmy na  miejscu  aby  zobaczyć jakie  są warunki  i  jak  to
wygląda. Po spotkaniu emocje jednak wzięły górę i ostatecznie rodzice nie zaakceptowali
zmiany siedziby przedszkola na Podzamcze. Pozostanie ono zatem nadal w Ogrodzieńcu,
ale niestety będzie ograniczona liczba przyjęć do przedszkola. W Ogrodzieńcu nie
możemy przyjąć więcej niż 80 dzieci.

· Realizując  zamiar  likwidacji  Szkoły  Podstawowej  w  Podzamczu  klasy  4,5  i  6  będą
przewożone do Ogrodzieńca, a dzieci młodsze będą w Podzamczu. Było spotkanie z
rodzicami w Podzamczu.  Fundacja „Elementarz” złożyła ofertę prowadzenia
zlikwidowanej szkoły w Podzamczu. Fundacja zaprezentowała się - podała gdzie i jakie
doświadczenie posiada np. w gminie Niegowa fundacja prowadzi trzy szkoły, na
Podbeskidziu mają też prowadzić szkołę. Rodzice z Podzamcza wystąpili o to, aby
Fundacja prowadziła szkołę w Podzamczu. Burmistrz obiecał, że zajmie się tym.  Zostało
przeprowadzone rozeznanie. Byli w Niegowej i rozmawiali o doświadczeniach w zakresie
prowadzenia szkół,  o tym jak one są prowadzone przez Fundację „Elementarz”. Niegowa
jest porównywalną do Ogrodzieńca gminą. Ma podobnej wielkości budżet, 18 sołectwa i 8
szkół o modelu szkolno-przedszkolny i szkolno– gimnazjalny. Część szkoły (klasy
młodsze) prowadzona jest przez gminę, a cześć szkoły z klasami starszymi prowadzi
fundacja. Gmina zatrudnia dwóch nauczycieli, fundacja zatrudnia jednego nauczyciela.
Oprócz tego obsługa jest finansowana zarówno przez fundację jak i przez gminę,  po
połowie. Szkoła została w tym samym budynku w którym była. Zmienił się tylko sposób
finansowania - zatem cel został osiągnięty- szkoła pozostała, a koszty ponoszone przez
gminę na  jej  utrzymanie  zmniejszyły  się.  Projekty  stosownych  uchwał dot.  szkoły  w
Podzamczu będą przygotowane na kolejną sesję.  Natomiast dziś na sesji w uchwale
zmiany w budżecie proponuje się przekazać niezbędne środki finansowe na remont
szkoły. Remont obejmie cześć obecnej szkoły podstawowej, sale lekcyjne, świetlicę
szkolną. Remont przedszkola obejmie stworzenie samodzielnych sanitariatów oraz
przeznaczenie całego dolnego korytarza tylko i wyłącznie dla potrzeb przedszkola, oraz
przygotowanie szkoły w Ogrodzieńcu na przyjęcie dzieci z Podzamcza,  chyba ze szkołę
będzie tam prowadzić fundacja „Elementarz”



· 2 marca odbyło się zebranie wiejskie w Ryczowie-Kolonii, na którym wybrano radę
sołecką i sołtysa. Ponownie funkcję sołtysa pełnić będzie Krystyna Kuźniak.

· Od 6 marca w dworku w Gieble działa centrum kształcenia na odległość w którym można
skorzystać z  ponad  20  kursów  przez  4  dni  w  tygodniu  W  ofercie  znajdują się kursy  z
zakresu wiedzy ogólnej: języka polskiego, matematyki,  historii, fizyki, a także kursy
obsługa komputera, językowe i inne zwiększające szansę znalezienie zatrudnienia na
rynku pracy.

· 9 marca odbyło się zebranie wiejskie w Ryczowie, na którym wybrano radę sołecką i
sołtysa. Sołtysem został wybrany ponownie Stefan Biedak

· 13 marca Burmistrz uczestniczył w spotkanie z PTT-kiem Zawiercie na którym omawiane
były  kwestie  wiązane  z  terenami  turystycznymi  w  naszej  gminie  miedzy  innymi  dot.
okolice zamku w Podzamczu oraz sucha połec chodzi o fortyfikcje obronne - bunkry z II
wojny światowej.  Wspólnie z PTTkiem,  Parkami Krajobrazowymi

· 16 marca odbyło się zebranie wiejskie na Fugasówce, na którym wybrano radę sołecką i
sołtysa. Po raz kolejny sołtysem została Janina Wróbel.

· 19 marca w Sądzie Rejonowym w Zawierciu był wyznaczony termin sprawy związanej z
Jurajskim Parkiem Wodnym. Sprawa nie odbyła się z powodu choroby sędziego,

· 20 marca w Urzędzie Miejskim w Zawierciu odbyło się spotkanie z przedstawicielami
zakładów Górniczo-Hutniczych „Bolesław” w sprawie planowanej budowy kopalni rud
cynku i ołowiu na pograniczu gmin: Ogrodzieniec, Łazy i Zawiercie

· 26 marca odbyło się spotkanie z prezesem PKS-u Zawiercie w sprawie korekty rozkładów
jazdy autobusów na terenach wiejskich w taki sposób aby zmniejszyć ograniczenia dla
mieszkańców. Na spotkaniu omówiono problemy komunikacyjne mieszkańców Śrubarni
oraz  Mokrusa,  Gulzowa i  Kiełkowic.  Sytuacja  ekonomiczna PKS-u jest  bardzo trudna i  z
uwagi no to, że pasażerów korzystających z PKS w tych miejscowościach jest bardzo
mało Przedsiębiorstwo było zmuszone zlikwidować niektóre linie. Zarząd PKS-u w
Zawierciu zaproponował dostosowanie kursów autobusów według życzenia Gminy,
jednak za dodatkową opłatą. Burmistrz zobowiązał się do zorganizowania spotkania z
sołtysami i radnymi, na którym przeanalizowane będą potrzeby ze strony mieszkańców a
także możliwości finansowe Gminy. Gmina rozważy czy stać ją na dofinansowanie kursów
autobusów.

· 26 marca odbyło się w Koziegłowach Walne Zgromadzenie Związku Gmin Jurajskich, na
którym podsumowano rok 2007.

II. część merytoryczna:

Ad. 1
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Ogrodzieniec na 2008 rok.

Burmistrz przedstawił propozycje zmian w budżecie. Szczegóły patrz zgodnie z załączonym
do protokołu z sesji projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2008 r.

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie.  Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy



Ogrodzieniec  na  2008  rok.  -  została  przyjęta  jednomyślnie  za  jej  przyjęciem
głosowało 15 radnych. Uchwale nadano Nr XX/150/2008

Ad. 2
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego,
funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektóre inne składniki wynagrodzenia, a
także wysokość oraz szczegółowe zasady przyznawania i wypłacania dodatku

mieszkaniowego.

Sekretarz referując temat miedzy innymi mówił o stwierdzeniu przez Wojewodę nieważności
uchwały w sprawie regulaminu zatwierdzonego przez Radę w dniu 31 stycznia2008 r. Ujęte
w  regulaminie  zagadnienia  funkcjonowały  od  lat  i  nie  tylko  w  naszej  gminie  ale  też w
gminach sąsiednich. Obecnie Wojewoda zgłasza uwagi do regulaminu. Można byłoby
odwołać się do sadu administracyjnego od decyzji wojewody, ale cała ta sprawa będzie
trwać długo i jej wynik byłby pewnie nie satysfakcjonujący dla gminy. Zatem wprowadziliśmy
poprawki do regulaminu zgodnie z zaleceniami wojewody.  Odbyło się spotkanie ze
związkami zawodowymi nauczycieli. Sekretarz odczytał protokoł ze spotkania ze związkami.
Został on załączony do protokołu z sesji Sekretarz odczytał też pismo Wojewody ze
zgłoszonymi uwagami do poprzedniego regulaminu. W uwagach między innymi wojewoda
wskazał na  dokonanie  zmian  w  kwestii  wejścia  uchwały  w  życie  oraz  wykreślenia
sformułowania określającego zasady przyznania dodatku dla dyrektora szkoły za
wykonywanie pewnych czynności, jak również zmiany w rozdziale V regulaminu dot.
procedur przyznawania nagród

Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie ustalenia regulaminu
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom
dodatków: motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy oraz niektóre inne
składniki wynagrodzenia, a także wysokość oraz szczegółowe zasady
przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego - została przyjęta
jednomyślnie  za  jej  przyjęciem  głosowało  15  radnych.  Uchwale  nadano  Nr
XX/151/2008

Ad. 3
Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania należności
pieniężnych Gminy Ogrodzieniec i jej jednostek organizacyjnych, do których nie
stosuje się przepisów ustawy Ordynacja podatkowa oraz udzielania innych ulg w

spłacaniu tych należności oraz organów do tego uprawnionych

Burmistrz dla wyjaśnienia podał - uchwała reguluje nie rozwiązane kwestie dot. należności
dla gminy nie będące podatkami. Po przejęciu przez ZPiSO administracji bloków okazało się,
że są pewne zaległości np. odsetki sprzed kilku lat które powstały bo najemca lokalu spóźnił
się z opłatą za czynsz, Należność główna została zapłacona a odsetki już nie i obecnie takie
zaległości nie są już do ściągnięcia. W miedzy czasie zmieniała się administracja bloków, i
obecnie  brak  jest  podstawy  prawnej  i  ani  nie  można  umorzyć ani  ściągnięcia  takich
zaległości. Mamy też sytuację gdy umiera dzierżawca i nie ma kto zapłacić czynszu,
natomiast zaległości figurują i nie są one już do ściągnięcia.

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XX_150_2008.pdf
http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XX_151_2008.pdf


Wiceprzewodniczący Rady Marek Cholewa odczytał projekt uchwały. Radni nie zgłosili
żadnych uwag. Odbyło się głosowanie. Uchwała w sprawie szczegółowych zasad i
trybu umarzania należności pieniężnych Gminy Ogrodzieniec i jej jednostek
organizacyjnych, do których nie stosuje się przepisów ustawy Ordynacja
podatkowa oraz udzielania innych ulg w spłacaniu tych należności oraz organów
do  tego  uprawnionych  -  została  przyjęta  jednomyślnie  za  jej  przyjęciem
głosowało 15 radnych. Uchwale nadano Nr XX/152/2008

III. Interpelacje i zapytania radnych.

Radna Zofia Adamusińska poruszyła następujące sprawy:
· W pobliżu studni była niedawno naprawiana rura, woda stoi tam nadal i nie wiadomo czy

prace zostały źle wykonane czy rura ponownie pękła,
· Na ul.  Kościelnej  w Ryczowie  od strony Ogrodzieńca  są dziury  w asfalcie  i  wnosi  o  ich

załatanie. Zapytała również czy byłaby możliwość, aby ta ulica była jednokierunkowa,
· Na ul. A Krajowej koło studni mieszkańcy proszą o ustawienie dwóch ławek,
· Prosiła o podjęcie starań celem uruchomienia na terenie gminy bankomatu Banku

Śląskiego
· Mieszkańcy skarżą się na zły odbiór internetu z Neostrady, Telekomunikacja zaś odsyła

ich do Urzędu, czy zatem Urząd może coś w tym kierunku zrobić- zapytała radna.

Radny Orman Stanisław prosił aby zgłosić do Zakład Energetycznego problem związany z
częstą awarią stacji transformatorowej na ul. Szkolnej i ul. 1 Maja wybija systematycznie
światło przy złej pogodzie.

Radny Marek Cholewa mówił - „pamiętamy o zabytkach znajdujących się na terenie naszej
gminy, szczególnie tych w Podzamczu. Systematycznie zapominamy zaś o strażnicy w
Ryczowie. Uczulam koleżanki i kolegów radnych, aby o tym zabytku także pamiętali. Być
może udałoby się zdobyć jakąś sumę pieniędzy na opiekę nad zabytkiem”

Radny Dariusz Ciołczyński zasygnalizował kilka spraw którymi należałoby się zając,
między innymi mówił o dziurach w asfalcie na ul. Józefów, oraz o potrzebie posprzątania
terenu przy sklepach GS-owskich

Radny Łypaczewski Robert wnioskował w imieniu mieszkańców Giebła o założenie progów
zwalniających na ul. Kwiatowej. Zasygnalizował również,  aby szlaka przywożona do łatania
dziur nie była zbyt gruba, chodzi o to, aby się potem dobrze wałowała i ubijała w drodze.
Radny mówił również o stawie w Gieble, o tym, że stale śmierci  od niego czy to z powodu
nielegalnych przyłączy z szamb, czy też na skutek przebicia z kanalizacji. Należałoby cos z
tym zrobić,  może warto pomyśleć o zasypaniu stawu rozważał radny.

Radny Jerzy Kołodziej zgłosił wniosek mieszkańcy bloków 13 i 14 w Ogrodzieńcu dot.
budowy chodnika przy bloku 2 i 3 - będzie to najkrótsza droga zarówno do sklepu,  do szkoły
oraz przejście pomiędzy blokami.

http://www.ogrodzieniec.bip.jur.pl/adds/uchwala_XX_152_2008.pdf


Burmistrz odpowiadając na zgłoszone przez radnych zapytania i interpelacje między
innymi podał:
· łatania  dziur  po  zimie  –  będą wkrótce  wykonane  remonty  nawierzchni  po  zimie  na

wszystkich drogach gminnych
· droga jednokierunkowa na ul. Kościelnej w Ryczowie – musi być projekt organizacji ruchu

zrobiony oraz zaopiniowany przez Zarząd Dróg oraz Policja. Sprawa będzie zgłoszona,
· co rok dokupuje się jest kilka nowych ławeczek ustawiane są przez Zarząd Komunalny w

różnych miejscach gminy, postaramy się również w Ryczowie dołożyć dwie ławeczki dla
mieszkańców

· Strażnica w Ryczowie – strażnica jest położona na terenie prywatnym. Mimo to staramy
się wspólnie PTTK promować to miejsce. Warto o takie atrakcyjne miejsca zadbać.
Możliwości takie dają programy unijne m.in. Leader+.

· Ustawienie bankomatu – sprawa była już sygnalizowana w Banku Śląskimi, jednak
zdecydowanie  większy  wpływ  w  tej  sprawie  mają klienci  banku  niż gmina.  Ze  strony
gmina nie będzie żadnych przeszkód jeśli tylko bank będzie chciał ustawić bankomat,

· Stacja transformatorowa - będzie wkrótce spotkanie z Energetyką wiec zgłosi i dowie się
o co chodzi z tą stacją,

· Internet  –  sytuacja  poprawi  się w  latach  2009-2011,  kiedy  realizowany  będzie  projekt
dostępu do szerokopasmowego Internetu na terenie gmin Powiatu Zawierciańskiego.

· Zwrócimy uwagę GS na utrzymanie porządku wokół sklepów. Niestety GS jest trudnym
partnerem,   który  nie  dba  o  czystość i  porządek  i  to  nie  tylko  przy  sklepach  w
Cementowni również w Ogrodzieńcu z centrum miasta jest z tym problem.  Będziemy w
tej sprawie interweniować.

· Staw w Gieble – zostanie przeprowadzona kontrola celem sprawdzenie czy są jakieś
dzikie przyłącza do kanalizacji,

· Progi zwalniające na ul. Kwiatowej - wystąpimy do Policji o opinię w tej sprawie,  jeśli
opinia będzie pozytywna i wygospodarujemy pieniądze na ten cel to progi zwalniające
zostaną założone

· Szlaka do utwardzania dróg – zwrócimy uwagę na to aby byłą odpowiednia granulacja
szlaki,

· Działka miedzy blokami 2 i 3 jest własnością wspólnot mieszkaniowych i to one powinny
wyrazić zgodę i zająć się budową chodnika. Istotna sprawą będzie finansowanie tego
zadania. Gmina nie może sfinansować budowy chodnika na nie swoim terenie. Być może
uda się to zrobić wspólnymi siłami - cześć pokryje wspólnota,  cześć administracja bloków
ZPISO.

· Mamy kolejny wyrok sądu o eksmisję rodziny która nie płaciła czynszu w bloku na osiedlu
Orzeszkowej. Dopóki nie będziemy mieć mieszkań socjalnych gmina musi płacić za
mieszkanie lokatorom objętym eksmisją.  Szukamy rozwiązania dla zaistniałego
problemu,  być może zostaną zakupione kontenery z przeznaczeniem na mieszkania
socjalne dla lokatorów uchylających się od płacenia czynszu.

IV. Wnioski, zapytania i oświadczenia.
Radny powiatu Pan Henryk Karcz złożył krotką informację na  temat  prac  w  powiecie.
Miedzy innymi przekazał pewne spostrzeżenia z posiedzeń Komisji Ochrony Zdrowia i
zasygnalizował trudną sytuację panującą w służbie zdrowia w powiecie Sprawa dot. dużego
zadłużenie Szpitala Powiatowego. Pacjentom podawane są leki zastępcze, chorzy leżą w



małych przepełnionych salach, w karetkach pogotowia ratunkowego zespoły lekarzy
zastępuje się ratownikami medycznymi.

Z kolei Przewodniczący Rady Pan Grzegorz Wałek przypomniał radnym o obowiązku
składania w ustawowym terminie oświadczeń majątkowych za 2007 rok.

V. Zamknięcie obrad.
Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Grzegorz
Wałek dokonał zamknięcia XX sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując wszystkim
obecnym za udział w niej.
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